
UDENRIGSMINISTERIET

Besvarelse af spørgsmål nr. 
147 (alm. del) af 11. marts 
2011 til udenrigsministeren 
stillet af Folketingets
Udenrigsudvalg efter ønske fra 
Frank Aaen (EL).

Spørgsmål nr. 147:

Hvorfor har regeringen ikke svaret på en henvendelse fra FNs Menneskerettighedskommissær 
om hemmelige fængsler, jf. 
http://www2.ohchr.org/english/bodies/hrcouncil/docs/13session/A-HRC-13-42.pdf (se 
bilag 1 side 134 og frem)? 

Svar:

Det er sædvanlig praksis at, FN’s medlemslande inviteres til at bidrage med svar på spørgsmål i 
forbindelse med FN’s udpegede eksperters udarbejdelse af rapporter om en meget bred vifte af 
emner. Den omtalte henvendelse fra 2009 fandt sted som led i denne praksis, hvor FN’s 
specialrapportør for menneskerettigheder og terrorbekæmpelse, FN’s specialrapportør vedr. 
tortur, samt formændene for FN’s arbejdsgrupper for henholdsvis tvungne forsvindinger og for 
vilkårlig tilbageholdelse inviterede FN’s medlemslande til at svare på spørgsmål til brug for 
udarbejdelsen af et fælles studie vedr. landenes udøvelse af hemmelig tilbageholdelse i 
forbindelse med bekæmpelse af terrorisme. 44 ud af 192 medlemslande valgte at bidrage med 
svar på de fremsendte spørgsmål. Da oplysninger om dette emne for Danmarks vedkommende 
allerede var indeholdt i en række offentligt tilgængelige svar fra regeringen på spørgsmål fra 
Folketinget, ligesom en række oplysninger om samme emne indgik i den offentliggjorte 
redegørelse fra regeringen om hemmelige CIA-flyvninger i Danmark, Færøerne og Grønland af 
23. oktober 2008, har Danmark ikke fundet anledning til at fremsende et bidrag til det fælles 
studie.
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